
Referat fra Fællesbestyrelsesmøde 

Brahesminde Skoler og Børnehuse – Afholdes på afdeling Horne - mandag d. 22.01.2024 kl. 17.00 – 19.00 

(På mødet i november besluttede vi at afprøve i januar, februar og marts, at mødernes tidsrum var fra 17 – 19)  

Deltagere: Babette, Cecilie, Dorte, Kamilla, Laura, Louise, Marlene, Mette, Pernille, Tina, Vibeke samt elever fra elevrådet  

Afbud: Christiaan, Louise, Babette, elevrådet 

Referent: Dorte 

Pkt Ansvar Indhold Hvorfor – begrundelse Art Tid Referat - beslutning 

1. Alle Godkendelse af 

referat 

fra sidste møde  

Referat fra mødet d. 

12.12.2023. 

 

B 17.00 -

17.05 

Ændringer til referatet: 

Vi drøftede skaterbane. 

Fællesspisning genoptages i Svanninge i kommende skoleår.  

Modtage regis ændres til regi. 

2. Elever Elevråd Orientering om 

elevrådsarbejdet på afd. 

Horne 

O/

D 

17.05 – 

17.20 

Der ønskes flere skraldespande i Horne. Vi kontakter pedellen. 

Horne ønsker også at arbejde med fællesspisning. Elevrådet har 

lavet nye regler til multibanen. 

 

3. Alle Arbejdsdag 

fredag d. 

26.april 2024  

Datoen har været meldt ud 

længe.  

Vi har dog efterfølgende 

fundet ud af, at det er 

”konfirmationsweekend”; 

fastholder vi datoen 

alligevel? 

O/

D 

17.20 – 

17.30 

Vi holder fast i datoen.  

 

4.  Lege-

plads-

udvalget 

Legepladser; der 

har været 

afholdt møde i 

Svanninge 

16.januar 2024. 

Opdatering på de projekter, 

som er i gang.  

Vi påtænker at have punktet 

Legeplads på hver gang 

således, at eleverne også 

kan deltage i dette punkt.  

 

O/

D 

17.30 – 

17.40 

Punktet flyttes, så det fremadrettet kommer lige efter elevrådets 

punkt.  

 

Mødedeltagere viste stor interesse. 

Jan Albjerg – fra idrætsforeningen 

Luca              - fra lokalrådet 

Helle, Vibeke og Mette. 

Pernille vil gerne trække sig, så der er en ledig plads.  



 

Faldsled Strandpark har fået sat en legeplads op som Showroom  

fra Kompan. Så skal det ikke sendes i udbud. Måske en mulighed?! 

Drøftelse løbebanen i Svanninge, Hvordan får vi den gravet væk? 

Vi undersøger, om der kan gøres noget ifm. arbejdsdagen i april.  

Næste møde i legepladsudvalget er 20. februar 2024. 

 

Alle hække på afd Horne vil blive klippet ned til 1,5 m grundet 

effektiviseringer.  

5. VM  Forårs-SFO og 

indskrivning 

Antal indskrevne elever til 

de to afdelinger. 

Forårs-SFO starter efter 

påskeferien d. 2.april 2024. 

Møder for forældre og børn 

26.februar i Svanninge og 

28.februar i Horne kl.  

16.45 – 18. 

O/

D 

17.40- 

17.50 

Vi afholder informationsmøder for forældrene, 26.feb i Horne og 

28. feb. i Svanninge 

Flyer og måske også åbent hus har givet pote. På afd. Svanninge er 

der 12 og i Horne er der 10 børn til Forårs-SFO’en. 

Vi kan gøre opmærksom på det kommende valg til 

Fællesbestyrelsen - via flyer fra FB. 

6. DB, VM  Kommende 

arrangementer 

Forårsarrangement på afd. 

Svanninge d. 21.03.24. 

Markedsdag på afd. Horne 

16.05.24. 

Syrendage i Svanninge den 

3.weekend i maj.  

Kommende arbejdsdag 

26.april 

O/

D 

17.50 – 

18.00 

Skolefest i uge 6.  

Lysfefesten d. 25. januar. Der har været en misforståelse med 

hensyn til kalenderen, så der er sket en dobbelt bookning. DB 

beklager, at årskalenderen fra Børnehusene ikke er blevet helt 

færdig.  

Hvor kan kommende valg til Fællesbestyrelsen nævnes? 

Skolefesten kunne være en god idé. Kan vi få Horne 

Bestyrelsesfolk op på scenen og kort fortælle? Laura og Malene 

gør lidt reklame.  

Forårsarrangement i Svanninge. Pernille gør lidt reklame. 

 

Syrenfestivalen – vi opfordrer til at skolen tager elever med 

derned.  

 

Vi beder Louise om at lave et genopslag af plakat til arbejdsdag. Vi 

sætter det på dagsorden til næste møde. 

 



7. VM Valg til Fælles-

bestyrelsen 

I 2024 skal der vælges 

forældrerepræsentanter til 

vores Fællesbestyrelse.  

Hvem er på valg? 

Hvem ønsker at genopstille? 

Er der nogle, der fratræder? 

Kan bestyrelsen lave en 

optakt til valget? 

Hvornår påtænker vi, at 

valget skal afholdes? 

Bilag: Udkast til 

valgprocedure 2024 

O/

D/

B 

18.00 – 

18.15 

Nedsættelse af valgbestyrelse: 

Laura, Pernille og Vibeke  

Vi drøftede flyeren, som Louise har lavet – måske lidt teksttung 

men ellers fin. Vi vil gerne have en mere med dato og sted.  

Laura - genopstiller 

Pernille – genopstiller 

Tina og Mette genopstiller ikke; deres børn skal videre i 7.klasse. 

Cecilie, Louise og Marlene er ikke på valg.  

Vi har brug for 1-2 nye suppleanter. 

 

Bespisning: ”Valg-hotdogs” 

 

Valget afholdes i Svanninge kl. 17-17.30 

  

16.april inden Fællesbestyrelsesmødet, som afholdes kl. 17.30- 

19.30 

  

8. VM Økonomi Opfølgning på den 

økonomiske situation. 

O 18.15 – 

18.20 

 

VM orienterede. 

.  

9. Kamilla 

og  

Dorte 

Nyt fra 

børnehusene 

 

Orientering fra 

børnehusene. 

O 18.20 – 

18.40 

Vi har arbejdet med miniprojekter ”Teatertur” og praksiseksemplet 

”Børnekultur”. De to eksempler sendes med ud i dette referat. 

Derudover har vi lavet et tillæg til den pædagogiske læreplan, som 

omhandler overgange fx fra vuggestue til BH. Der skal være 

vuggestuenormering til børn, der er fra 2,11-3,1, og her har vi 

beskrevet, hvordan vi arbejder.  

 

Der arbejdes lige nu også med ferieanmodninger indhentet fra 

kommunen. Det giver lidt støj blandt forældrene.  

 

10. Alle  Informations-

punkt 

a) Formand 

b) Ledelsen  

c) Medarbejderne 

O 18.40 – 

18.55 

Laura har ikke noget nyt.  

VM: Vi har fået ny chef, Søren Buch – han har erfaring fra både 

dagtilbuds- og skoleområdet.  

Filmaften i Svanninge i fredags, God tilmelding. Meget hyggeligt! 



d) Bussens 

støtteforening 

e) Andre 

8. februar skolefest i Horne.  

Idrætsforeningen i Svanninge holder fastelavn og erstatter 

Brugsens arrangement.  

Øhavsskolen har lavet nyt princip for klassedannelse. Eleverne kan 

ikke længere afgive ønsker til klassedannelse. Klasselærere 

inviteres til overleveringsmøder.  

VM orienterer om pedelsituationen. Cedrick er nyt ansigt. Der er 

blevet taget godt imod Tine. 

 

Bussens støtteforening har lavet opslag på Facebook.  

 

11. Alle Eventuelt  O 18.55 – 

19.00 

Princip om brugen af AULA kunne tages op 

 

Årshjulet sendes ud i mødeindkaldelse til den 21. feb SV 

   Punkter til kommende 

møder (næste møde er 

xxxx): 

  Arbejdsdag – vi laver aftaler om hvordan vi skal gøre det.   

Princip om forældresamarbejde. 

Princip om brugen af AULA. 

Årshjul fra Børnehusene.  

Art: er punktet til orientering (O), drøftelse (D), beslutning (B) 


